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При выполнении заданий с кратким ответом впишите в поле для ответа цифру, которая соответствует номеру правильного ответа,
или число, слово, последовательность букв (слов) или цифр. Ответ следует записывать без пробелов и каких-либо дополнительных
символов. Так как на экзамене распознавание апострофа в бланках ответов будет затруднено, записывайте ответ в полной форме,
например: donotknow, вместо don'tknow.

В заданиях, где нужно установить соответствие между двумя столбцами, ответ запишите в виде сочетания букв и цифр, соблюдая
алфавитную последовательность букв левого столбца. Некоторые данные правого столбца могут использоваться несколько раз или
не использоваться вообще. Например: А1Б1B4Г2.

Если вариант задан учителем, вы можете вписать или загрузить в систему ответы к заданиям с развернутым ответом. Учитель
увидит результаты выполнения заданий с кратким ответом и сможет оценить загруженные ответы к заданиям с развернутым
ответом. Выставленные учителем баллы отобразятся в вашей статистике.

1. Вы бе ри те ре пли ку-сти мул, под хо дя щую по смыс лу к пред ло жен ной от вет ной ре пли ке.
 

Thank you all the same.
1) Have a good holiday. 2) Hope you'll soon be better. 3) Your mother is the same lovely lady I used to know.

4) Sorry, I couldn't be of much help.

2. Про чи тай те пред ло же ния. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та.
 

She’s got exams at the moment and ... that she’s working very long hours.
1) on top of 2) what is more 3) besides 4) more than

3. Рас по ло жи те ре пли ки так, чтобы по лу чил ся связ ный диа лог. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та.
 

A.  There are one or two things here that are a bit different, though  — aubergine curry, that’s a new one on us, isn’t it? I’ll have that.
Sounds delicious.

B.  What wrould you like to eat, Lauren?
C.  True. Hmm, it’s good to experiment  — I’ll give that a go. Shame there aren’t any fish dishes, though. I know you like those.
D.  I don’t know, Dad. I really love fish, so let’s have a look.
E.  Oh, there are lots of other things to make up for it.
F.  Hmm, I can’t see anything like that on the menu. There are plenty of other things like steak, chicken, all the usual stuff.

1) ADEFВC 2) ВFEDСA 3) ВDFACE 4) DEАВCF 5) АСDВFE

When the Moscow State Circus goes on its annual (1) ... of Europe, the younger members of the circus are still expected to (2) ... with
their education. The circus usually stops for a few days in each town, so how do the young performers manage? One twelve-year-old gets up
very early to practise her act before going to school. "It's exhausting (3) ... but I like the circus life," she says. "The worst part is when I (4) ...
new friends and have to leave them, although I try to keep in (5) ... with them." The person who (6) ... the circus (7) ... sure that all the
children get a proper education. When the circus arrives in Britain, he (8) ... the traveller education service and gives them the details of all
the children and when they will be in certain towns and cities. "It's a fantastic system, he says. "I receive a (9) ... when we (10) ... the next
town telling us where to meet. We are then accompanied to the school and introduced to the head teacher."

4. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск (1).
1) voyage 2) tour 3) travel 4) journey

5. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск (2).
1) progress 2) succeed 3) continue 4) catch

6. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск (3).
1) job 2) work 3) career 4) occupation

7. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск (4).
1) make 2) do 3) receive 4) know

8. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск (5).
1) mind 2) touch 3) view 4) line

9. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск (6).
1) drives 2) charges 3) conducts 4) runs

10. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск (7).
1) turns 2) comes 3) does 4) makes
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Dear Peter,
Well, here we are at last! We had been looking forward to coming back for ages and we finally (1) ... safe and sound last week. Since

then we (2) ... several times to organize the flat and find schools for the children. We've had to borrow some furniture from friends and
relatives as the flat we (3) ... turned out to be unfurnished Sally says that it is all our own fault. We should have checked the details more
carefully! I thought it (4) ... good value for money! It was difficult to make the decision to come home as we (5) ... abroad for so long. I think
we are going to find it strange to settle down here again. I haven't started looking for a job yet as I (6) ... busy. I (7) ... you a call to arrange a
night when you can come to dinner and we can discuss old times! Looking forward to seeing you again.

Best wishes, Stephen
11. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск (1).

1) arrived 2) arrive 3) have been arrived 4) had arrived

12. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск (5).
1) were living 2) have been living 3) were lived 4) had lived

13. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск (6).
1) was been 2) have been 3) had been 4) had been being

14. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск (7).
1) have given 2) gave 3) will give 4) will be given

Drinking water can protect your health, improve your concentration and even prevent depression. Kate Hilpern reports on the dangers of
dehydration (обез во жи ва ние).

1.  Practically the only time I drink water is when I'm working out at the gym and can feel my body crying out for it. Like millions of
people, the rest of the time I prefer some flavour to my drink. Insufficient consumption of water is a serious problem, according to scientists,
who claim that anyone drinking less than eight glasses of pure water per day is at risk of dehydration. The consequences, they say, include
poor performance at work, depression, allergies and even some cancers. Adding to the problem of getting this message across to the public is
the fact that recent studies show drinking too much water can also do harm to your health, causing 'acute water intoxication'. Salt in the blood
is weakened in its effect, depriving the brain, heart and muscles of the amounts they need to function properly.

2.  One recent poll (опрос) suggests that only one in 10 of us drinks the right amount to meet the body's needs. And it's not only adults
who are affected. A quarter of children drink no water during the school day and their performance is affected as a result. Indeed, thirst can
cause mental performance to drop by at least 10 percent. Studies of primary schools have found that test results significantly improve when
pupils are encouraged to drink water throughout the day.

3.  Fizzy drinks (га зи ро ван ные на пит ки) are four and a half times more popular than water among children. "But soft drinks, including
fizzy drinks and fruit juices, contain high levels of sugar," says Barrie Clarke of Water UK, the umbrella organization for water suppliers. This
means they are absorbed much more slowly than water so they don't hydrate the brain as quickly." Really high sugar drinks cause a rapid rise
in blood sugar level, followed by a sudden drop, which can cause lack of concentration. "Most people know that drinking water is good for
you but few realise the huge range of risks that can affect us every day, t lack of concentration, fatigue and irritability," he adds. Then there's
your appearance to think of. Lack of water leads to dry and tired looking skin as well as ageing.

4.  Recognizing that dehydration is a major health problem, primary schools in one region are taking action by providing water coolers.
For every cooler installed in a school, the regional water authority gives away refillable water bottles which children can take into classes
with them. "There is still a lot of work to be done around explaining to teachers about the importance of drinking water," said Abusin. 'So part
of our campaign is getting them not only to allow children to have water bottles on their desks, but to encourage them to drink from them
before they get thirsty."

15. Про чи тай те тек сты. От веть те на во про сы. Вы бе ри те номер тек ста, от ве ча ю ще го на во прос.
 

Which paragraph mentions the following?
 

the effects of excessive (чрез мер ное) water consumption
1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

16. Про чи тай те тек сты. От веть те на во про сы. Вы бе ри те номер тек ста, от ве ча ю ще го на во прос.
 

Which paragraph mentions the following?
 

a local scheme to improve water provision
1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

17. Про чи тай те тек сты. От веть те на во про сы. Вы бе ри те номер тек ста, от ве ча ю ще го на во прос.
 

Which paragraph mentions the following?
 

the effects of dehydration on appearance
1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

18. Про чи тай те тек сты. От веть те на во про сы. Вы бе ри те номер тек ста, от ве ча ю ще го на во прос.
 

Which paragraph mentions the following?
 

a survey result revealing how few of us drink enough water
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1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

19. Про чи тай те текст. Вы пи ши те по два лиш них слова в по ряд ке их предъ яв ле ния в тек сте.
 

I spend about half of my time in my office, and the other half in court. I don't have customers. I have clients. They come to me with legal
problems and I represent them. It's a so very demanding job, because you feel it responsible for what happens to your clients, but it is also
very satisfying.

20. Пе ре ве ди те на ан глий ский язык фраг мент пред ло же ния, дан ный в скоб ках.
 

She went blue (от хо ло да).

21. Пе ре ве ди те на ан глий ский язык фраг мент пред ло же ния, дан ный в скоб ках.
 

The two candidates applied for the post, but (ни один) of them had the necessary qualifications.

22. Пе ре ве ди те на ан глий ский язык фраг мент пред ло же ния, дан ный в скоб ках.
 

Susan will probably (ис пы ты вать) pride in wearing school uniform.

Cigarette advertising is a popular topic for discussion, as an increasing number of people believe that it should be banned (за пре ще но). I
support this view for a (1) ... of reasons. In the first place, cigarette advertising should be stopped because an (2) ..., harmful product is being
promoted. Another major reason for banning cigarette advertising is the fact that it targets young people. They become attracted to the
glamorous (3) ... of smoking, which leads to them taking up the habit. The average teenager does not consider the harmful effects of smoking
or the fact that Smoking is (4) ... .

23. Про чи тай те текст. Вы бе ри те под хо дя щее по смыс лу слово из пред ло жен ных. B ответ за пи ши те слово в той форме, в ко то рой
оно долж но сто ять в пред ло же нии. Пом ни те, что каж дое слово может быть ис поль зо ва но толь ко один раз и что за дан ную форму
слова не об хо ди мо из ме нить. За пол ни те про пуск (1).
 

HEALTH, ADDICT, VARY, REPRESENT

24. Про чи тай те текст. Вы бе ри те под хо дя щее по смыс лу слово из пред ло жен ных. B ответ за пи ши те слово в той форме, в ко то рой
оно долж но сто ять в пред ло же нии. Пом ни те, что каж дое слово может быть ис поль зо ва но толь ко один раз и что за дан ную форму
слова не об хо ди мо из ме нить. За пол ни те про пуск (2).
 

HEALTH, ADDICT, VARY, REPRESENT

25. Про чи тай те текст. Вы бе ри те под хо дя щее по смыс лу слово из пред ло жен ных. B ответ за пи ши те слово в той форме, в ко то рой
оно долж но сто ять в пред ло же нии. Пом ни те, что каж дое слово может быть ис поль зо ва но толь ко один раз и что за дан ную форму
слова не об хо ди мо из ме нить. За пол ни те про пуск (3).
 

HEALTH, ADDICT, VARY, REPRESENT

26. Про чи тай те текст. Вы бе ри те под хо дя щее по смыс лу слово из пред ло жен ных. B ответ за пи ши те слово в той форме, в ко то рой
оно долж но сто ять в пред ло же нии. Пом ни те, что каж дое слово может быть ис поль зо ва но толь ко один раз и что за дан ную форму
слова не об хо ди мо из ме нить. За пол ни те про пуск (4).
 

HEALTH, ADDICT, VARY, REPRESENT

Miguel de Cervantes, creator of Don Quixote, one of literature’s most popular and enduring characters, is possibly the most renowned
Spanish writer of (1) ... time. Cervantes was bom near Madrid in 1547, and his life appears to (2) ... been every bit as exciting as any of his
fiction. He spent several years in Rome before joining the Spanish army in 1570. The next year he (3) ... part in a fierce naval battle against
the forces of the Ottoman Empire. During the battle he (4) ... shot twice in the chest and lost the use of his left hand.

27. Про чи тай те текст. За пол ни те про пуск (1) толь ко одним сло вом, под хо дя щим по смыс лу. Слово долж но со дер жать не более
15 сим во лов.

28. Про чи тай те текст. За пол ни те про пуск (2) толь ко одним сло вом, под хо дя щим по смыс лу. Слово долж но со дер жать не более
15 сим во лов.

29. Про чи тай те текст. За пол ни те про пуск (3) толь ко одним сло вом, под хо дя щим по смыс лу. Слово долж но со дер жать не более
15 сим во лов.

30. Про чи тай те текст. За пол ни те про пуск (4) толь ко одним сло вом, под хо дя щим по смыс лу. Слово долж но со дер жать не более
15 сим во лов.
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1.  She described the whole play to us ... detail.
2.  Both my sons are crazy ... old motorbikes.
3.  The restaurant prides itself ... having the best pizza in town.
4.  There are so ... lemons in the fridge that I can't make lemonade.
5.  ... Susan use to be slim when she was at university?
6.  Bob Dylan ... original name was Robert Zimmerman won the Nobel Prize in Literature in 2016.
31. Про чи тай те пред ло же ние (1). За пол ни те про пуск ОДНИМ сло вом, под хо дя щим по смыс лу. Слово долж но со дер жать не

более 15 сим во лов.

32. Про чи тай те пред ло же ние (2). За пол ни те каж дый из про пус ков толь ко ОДНИМ сло вом, под хо дя щим по смыс лу. Слово долж -
но со дер жать не более 15 сим во лов.

33. Про чи тай те пред ло же ние (3). За пол ни те каж дый из про пус ков толь ко ОДНИМ сло вом, под хо дя щим по смыс лу. Слово долж -
но со дер жать не более 15 сим во лов.

34. Про чи тай те пред ло же ние (6). За пол ни те каж дый из про пус ков толь ко ОДНИМ сло вом, под хо дя щим по смыс лу. Слово долж -
но со дер жать не более 15 сим во лов.

1.  The Internet became much available to the public in the 1990s. In 1994, the Stanford
2.  Federal Credit Union was the first bank in the world to offer it’s online Internet banking.
3.  By 1995, people around the world were starting themselves to have the Internet in
4.  their homes. The Internet in those days which was very slow because they had to
5.  use it a dial-up connection. The computer needed to use a telephone line and sent
6.  every noisy signals like a fax machine does. One of the problems was that if you
7.  were using the Internet, you couldn’t then to make or receive phone calls. Over
8.  the years, the Internet has became faster and faster as there was no need to use
9.  the telephone line for the Internet. Today, the Internet connects either computers
10.  and other gadgets in a network millions of times very bigger than the original one.
35. Про чи тай те текст. Из стро ки (1) вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

36. Про чи тай те текст. Из стро ки (2) вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

37. Про чи тай те текст. Из стро ки (3) вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

38. Про чи тай те текст. Из стро ки (4) вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

39. Про чи тай те текст. Из стро ки (9) вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

40. Про чи тай те текст. Из стро ки (10) вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.


